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abstract

Suicide, depression, suicide attempts and violence are, among other things, the social
plagues, partially explained by social and economic changes as well as the digital revolution who,
on the one hand, brought comfort and ease the daily lives of individuals and groups, however, she
has, on the another hand generated negative and perverse effects on human behavior in its
individual and relational dimension.

In our article, we attempt to present a theoretical and analytical approach to the phenomenon
of suicide attempt in Algerian sociery, and relying on statistics that reflect its broadcast at an
alarming rate and which requires to return to the human, social and public interactions and its
different implications for the behaviour in order to reduce this phenomenon, especially in the
category of adolescents.

Keys words : Suicide attempts, the suicide, social change
Resume

Le suicide, la dépression, les tentatives de suicide, la violence sont, entre autres, des fléaux
sociaux partiellement expliqués par les transformations sociales et économiques ainsi que par la
révolution numérique qui a , d’une part, apporté du confort et facilité la vie quotidienne des individus
et groupes, néanmoins, elle a, d’une autre part, engendré des effets négatifs et pervers sur le
comportement humain dans sa dimension individuelle et relationnelle.

Dans notre article, nous tentons de présenter une approche théorique et analytique sur le
phénoméne de tentative de suicide et ce en s’appuyant sur des statistiques qui reflétent sa diffusion de
maniére inquiétante et qui nécessite de revenir sur les interactions humaines, sociales et publiques et
ses différentes répercussions sur le comportement des adolescents.

Mots clés : Les tentatives de suicide- le suicide-le changement social.
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